
ZAPISNIK 

sa prve (konstitutivne) sjednice Savjeta Agencije za sprječavanje korupcije 

održane 23. jula 2015. godine 

 

 

          Sjednica je počela u 12 sati. 

          Predsjedavao je Ranko Krivokapić, predsjednik Skupštine Crne Gore. 

          Sjednici su prisustvovali: Vanja Ćalović, Ristan Stijepović, Radule Žurić, Goranka Vučinić i Bojan 

Obrenović, članovi Savjeta Agencije,  

          Takođe, sjednici je prisustvovao Nj.E. Mitja Drobnič, šef delegacije EU u Crnoj Gori. 

           Sjednici su prisustvovali i Ivan Vujović, šef kabineta predsjednika Skupštine Crne Gore, Jelena 

Davidović i Marin Radojević, savjetnici predsjednika Skupštine Crne Gore. 

          Rad sjednice pratili su akreditovani novinari. 

   
          Ranko Krivokapić, predsjednik Skupštine Crne Gore, otvorio je konstitutivnu sjednicu Savjeta Agencije 
za sprječavanje korupcije i pozdravio članove Savjeta Agencije i Nj.E. Mitju Drobniča, šefa delegacije EU u 
Crnoj Gori. Ocijenio je ovom prilikom da je vrlo bitno koga će Savjet izabrati za direktora Agencije. “To treba 
da bude osoba sa nespornim stručnim, moralnim i ljudskim kvalitetima, i da svojim prethodnim životom 
garantuje što će raditi u budućnosti". Naglasio je da je pred Savjetom veliki izazov i dodao da će Skupština 
pratiti njegov rad. "Vi ste ti koji su nam odgovorni prije direktora Agencije, jer ga vi kontrolišete u tekućoj, a 
mi u sistemskoj ravni", precizirao je. Poručio je da je lakše tražiti rezultate, nego ih ostvariti, i dodao da je u 
Crnoj Gori korupcija u nekim djelovima postala sistemski izazov. "Ti problemi kada su na većem nivou, onda 
su pojedinačna stvar. Kada se spuste duboko u sistem, od šaltera u opštini do zdravstva pa na dalje, onda 
je to sistemski problem. NATO i EU traže da to bude korupcija na visokom nivou, ali ja mislim da tu nekulturu 
korupcije moramo razbiti i na lokalnom nivou", rekao je Krivokapić.  

          Nj.E. Mitja Drobnič, šef delegacije EU u Crnoj Gori, ocjenio je da je formiranje Agencije za sprječavanje 
korupcije jedan od najznačajnijih institucionalnih koraka u unaprjeđivanju vladavine prava. Kazao je da je 
njeno formiranje važno iz više aspekata. „Prvo – prevencija korupcije važna je koliko i kažnjavanje one koja 
je već nastala“. Takođe, zadatak Agencije je i kontrola, odnosno sprovođenje izbornog zakonodavstva“, 
pojasnio je Drobnič. Rekao je da Delegacija EU detaljno prati uspostavljanje Agencije. „Znamo da je potrebno 
vrijeme da bi ona počela efikasno da radi i da daje efekte. Međutim, ako će administrativni koraci da kasne, 
onda će kasniti i efikasnost agencije“, upozorio je Drobnič. Poželio je članovima Savjeta uspjeh u radu. „Vaš 
uspjeh će za nas biti indikator da se stvari kreću u pozitivnom smjeru, i to će imati pozitivne efekte i na proces 
integracija Crne Gore u EU“, poručio je Drobnič. 

          Članovi Savjeta Agencije, Vanja Ćalović, Ristan Stijepović, Radule Žurić, Goranka Vučinić i Bojan 
Obrenović, predstavili su se. Ukazali su na nedorečenosti Zakona o sprječavanju korupcije („Službeni list 
CG“, broj 53/14), kao što su: 

- neodređenost lica koje saziva konstitutivnu sjednicu Savjeta Agencije; 
- pravni status Savjeta Agencije; 
- neobezbijeđena finansijska sredstva i prostorni kapaciteti za rad Savjeta Agencije, od konstituisanja 

do 1. januara 2016. godine, i dr. 
 



          Vanja Ćalović, članica Savjeta Agencije, aktuelizovala je pitanje eventualnog sukoba interesa u 
postupku izbora člana Savjeta Agencije, Radula Žurića, i insistirala da Skupština Crne Gore isto riješi kao 
prethodno pitanje, prije početka rada Savjeta. 
 
          Članovi Savjeta su pokrenuli pitanje profesionalizacije funkcije predsjednika i članova Savjeta, imajući 
u vidu obim i složenost poslova koji ih očekuju u narednom periodu, a u cilju postizanja mjerljivih rezultata u 
radu buduće Agencije za sprječavanje korupcije. 
 
          Kako nije bilo predloga za predsjednika Savjeta Agencije, Ranko Krivokapić, predsjednik Skupštine 
Crne Gore, je na predlog Bojana Obrenovića, člana Savjeta Agencije, predložio Goranku Vučinić za 
koordinatorku Savjeta Agencije.  
 
          Članovi Savjeta Agencije su jednoglasno izabrali Goranku Vučinić za koordinatorku Savjeta Agencije, 
do izbora predsjednika Savjeta. 
 
          Sjednica je zaključena u 13 sati i 35 minuta. 

 

Broj 00-64/15-12 

Podgorica, 15. septembra 2015. godine. 

 

                                                                                                 ČLANOVI SAVJETA AGENCIJE 

                                                                                                            Vanja Ćalović, s.r.                                                                          

                                                                                                            Ristan Stijepović, s.r. 
                                                                                                            Radule Žurić, s.r.       
                                                                                                            Goranka Vučinić, s.r.  
                                                                                                            Bojan Obrenović, s.r. 
                         


